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Rozhovor s poslankyňou 

Rozumom a srdcom                             
Porozprávali sme sa s  poslankyňou a pred-
sedníčkou Komisie pre školstvo a  šport MZ 
Mgr. Máriou Imrichovou.

Vinšujem Vám noví nastáva-
júci rok, 
čo máte aj čo nemáte, 
čo od boha požádate,
zdraví, ščascí a po smrci krá-
lofství nebeské! 

Milí moji Lamačania, týmto lamačským vinšom 
mi dovoľte zaželať Vám v tomto roku veľa zdra-
via, lásky a šťastia. A mojím želaním je, aby sme 
boli k  sebe láskaví, srdeční a  mysleli nielen na 
seba, ale aj na druhých.

Aký bol rok 2012 v oblasti školstva?
Rok 2012 nebol pre  Lamač ničím výnimočný. 
Svoju činnosť ukončila obchodná akadémia 
Liberta, po ktorej zostala schátralá, zničená bu-
dova, tá je „jedinečná“ tým, že je takmer v pô-
vodnom stave, bez rekonštrukcií od roku 1961, 
keď som do nej prvý raz vstúpila. Životu škôl 
a školských zariadení v Lamači a ich profiláciám 
je venovaná malá pozornosť. Slabá propagácia 
akcií, projektov a aktivít, ktoré vedú k rozšíreniu 
kompetencií detí a mládeže. Všetko, čo školy ro-
bia aj navyše, sa berie ako samozrejmosť, málo 
sa o  tom hovorí a  píše, chváli a  ďakuje. Školy 
a školské zariadenia dostali všetky finančné pro-
striedky, ktoré podľa zákona mali dostať v roku 
2012 z rozpočtu t. j. prenesené (ZŠ a predškoláci 
MŠ) aj originálne (MŠ a ŠKD) kompetencie. 
V katastrofálnom stave bola pôvodná kanalizá-
cia v budove ZŠ – na jej rekonštrukciu sa našlo 
v rezervnom fonde MČ 11 090 €. Celková suma 
na rekonštrukciu bola vyčíslená na 92 705 €. 
Dokončiť by sa mala začiatkom tohto kalendár-
neho roku. Priestory MŠ na Malokarpatskom 
námestí si vyžadujú po 5 rokoch vymaľovanie 
z dôvodu opadávania maľovky. 
V oblasti športu sa nám podarilo spolufinanco-
vať futbalový klub, t. j. udržať využitie priestoru 
futbalového ihriska na šport. Treba ešte dobudo-
vať detské ihrisko v tomto oplotenom priestore, 
kde spolu s rodičmi trávia čas aj deti. Na tie, resp. 
na toto ihrisko, ktoré tiež treba zrevitalizovať, 
sme zasa zabudli. Zimný štadión nám priniesol 
možnosť korčuľovania sa. „Školák“, t.  j. ihrisko 
za školou nedáva veľké možnosti športového 
vyžitia sa. Ani minulý rok sa nám nepodarilo za-
čať rekonštrukciu Malokarpatského námestia. 
Verím, že toto námestie bude jednou z  priorít 
v roku 2013. Ak nie, tak schody a múry sa nám 
budú pred očami rozpadávať a námestie sa sta-
ne nedôstojným miestom. V  budove základnej 
školy je chladno počas zimných mesiacov. Ne-
treba hovoriť o dôležitosti jej zateplenia. 

Mnohí prežili posledné hodiny starého roka 
doma v  kruhu najbližších v  Lamači, niektorí 
v  reštauráciách na Malokarpatskom námes-
tí, iných prilákalo pozvanie Miestneho úradu 
BA-Lamač o polnoci na námestie. Prítomným 
sa prihovoril starosta Lamača Peter Šramko, 
zaželal do roku  2013 veľa dobrého a  spolu 
s  poslancami MZ Máriou Imrichovou a  Da-

nielom Valentovičom odrátali potom posledné 
sekundy starého roka. Následne si oslavujúci 
mohli pripiť pohárom vareného vínka v miest-
nom kine, ktoré pripravil MÚ alebo pokochať 
sa tradičným ohňostrojom, ktorý pre Lamača-
nov pripravila mestská časť spolu so Spolkom 
vyslúžilých vojakov Lamača. 
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A ako vidíte ten rok 2013?
Ekonómovia hovoria, že rok 2013 bude horší, čo 
sa týka financií. Rozhodne najväčšiu pozornosť 
musíme venovať tým, ktorí by to mali pocítiť 
najmenej, a  to deťom a  dôchodcom. Občania, 
ktorí majú ťažké zdravotné postihnutie alebo 
nepriaznivý zdravotný stav, ak dovŕšili dôchod-
kový vek, majú možnosť stravovať sa v zariade-
niach, ktoré poskytujú stravu v  Lamači. Podľa 
výšky dôchodku od 309,90 € do 568,20 € im 
mestská časť Lamač bude prispievať sumou 
0,90 € – 0,40 € na jeden stravný lístok. Ak nema-
jú možnosť stravovať sa osobne, môže im opat-
rovateľská služba v  Lamači, ktorej patrí poďa-
kovanie za skvelú prácu, za príslušný poplatok 
doniesť obed domov. 
Občania v  hmotnej núdzi majú možnosť žia-
dať o  jednorazový finančný príspevok. Keďže 
nie som politička, nerozumiem, k  čomu slúžia 
poslanecké kluby v komunálnej politike, podľa 
akého kľúča sa poslanci organizujú do klubov, 
ale v Lamači sa zhodnú pravé, ľavé i stredopra-
vé strany v jednom klube. Vyhlásenia „náš klub 
sa rozhodol“ mi pripomínajú Dumasovo dielo 
so zmenenými číslami: piati za jedného, jeden 
za piatich. Komunálna politika postavená na 
tomto princípe môže mať aj menej poslancov 
ako deväť. Pre niektorých z nich sa stali schôdze 
zastupiteľstiev, na ktorých sú prítomné kamery 
televízie miestom a  príležitosťou prejavu ich 
rečníckeho umenia. 

A čo vás bolí, znepokojuje?
A čo ma bolí? Každoročne sa vynakladajú znač-
né finančné prostriedky na kultúru, tak, kde sa 
vytratila tá naša lamačská kultúra? Žiadne tradí-
cie, vzťah k minulosti. Koľkí pamätníci si spomí-
najú na dychovku mladých chlapcov aj starších 
mužov pod vedením Tomáša Požgaya? Netvo-
rili ju poslucháči konzervatórií ani umeleckých 
škôl, ale laici s  citom pre hudbu. U  Pantla sa 
pravidelne hrávali hry, ktoré nacvičili lamačskí 
ochotníci. A dnes nemáme žiaden spevácky ani 
dramatický súbor detí ani dospelých. Neverím, 
že sa nenájdu šikovní vedúci takýchto súborov. 
A  potenciál hercov a  spevákov či tanečníkov 
určite v Lamači je. Presvedčili ma o  tom ma-
mičky s deťmi na vystúpení Obláčika a kultúrny 
program našich dôchodcov z Domova seniorov.  
Budem rada, ak sa v časopise Lamačan budú 
objavovať staré fotografie a spomienky pôvod-
ných obyvateľov, aby sa nezabudlo, že Lamač 
má svoju históriu. Tí, ktorí si pamätáte zvyky 
a tradície, napíšte o nich.  
Nezabúdame ani na tých Lamačanov, ktorí si 
zaslúžia naše poďakovanie za svoj prínos pre 
šport, kultúru a zdravie iných v  roku 2012. Ich 
mená sa dozviete v ďalšom čísle Lamačana.  
Drahí moji Lamačania, nezabúdajme, že býva-
me v   krásnej a  tichej mestskej časti. Vždy tu 
žili ľudia v láske a pokoji. Pýšili sme sa prívlast-
kom najzelenšia, najčistejšia a najbezpečnejšia 
mestská časť. Je to tak aj v súčasnosti? Psi ľudia 
chovajú pre lásku a prítulnosť, sú to krásne zvie-
ratá, ale po sebe svoje nebezpečné exkrementy 
neupracú. Ak sa stretnete v nebezpečnej situá-
cii, v ktorej si neviete poradiť, volajte číslo 158 
alebo 159. Zamyslime sa a snažme sa vrátiť La-
maču jeho čaro! 
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Spoločenské centrum Lamač
(SCL) mladým i starším                                  

Po dostavaní obytného domu na Malokarpat-
skom námestí č. 8 – 10 získala Mestská časť 
Bratislava-Lamač za prenájom pozemku (pod 
predmetnou stavbou) nebytové priestory 
v tejto novostavbe o rozlohe necelých 100 m² 
(pôvodne to mali byť dva jednoizbové byty). 
Miestne zastupiteľstvo schválilo využitie tých-
to priestorov na Spoločenské centrum pre 
všetky vekové kategórie. Poslankyni A. Mar-
kovej (predsedníčke komisie pre veci sociálne, 
zdravotné a bytové MZ) prioritne záležalo na 
tom, aby mohli mať starší obyvatelia Lamača 
priestor na stretávanie sa s  bezbariérovým 
prístupom. Pre poslankyňu M. Janyškovú 
(predsedníčku komisie pre kultúru, voľný čas 
a revitalizáciu ihrísk MZ) bolo zas veľmi dôle-
žité, aby mohla mať naša mestská časť dôstoj-
né priestory na kultúrne podujatia i  výstavy. 
Predsedníčke komisie pre školstvo a šport MZ 
M. Imrichovej a podpredsedníčke R. Ocilkovej 
zas záležalo na tom, aby naša mládež mohla 
mať konečne priestor, kde by sa mohla stre-
távať hlavne v chladnejších mesiacoch, kde si 
bude môcť popočúvať hudbu, porozprávať sa 
či zahrať spoločenské hry. 
Z  tohto dôvodu vypracovali poslankyne 
z komisie pre školstvo a šport koncepciu voľ-
nočasových aktivít pre „-násťročných“, ktorú 
ďalej rozpracovala vedúca oddelenia škol-
stva, kultúry a  sociálnych vecí MÚ Lamač 
M.  Kövari-Mrázová na Koncepciu využitia 
spoločenského centra. Túto koncepciu pred-
ložila odborným komisiám a  miestnemu za-
stupiteľstvu. Následne ju poslanci schválili 
na zasadnutí MZ v  novembri 2012. Oslovené 
boli všetky relevantné subjekty pôsobiace 
v Lamači, ktoré by mohli mať o využívanie no-
vého objektu záujem. Priestory boli v decem-
bri skolaudované, kolaudačné rozhodnutie 
nadobudne právoplatnosť v  januári 2013 po 
odstránení drobných kolaudačných nedostat-
kov. Od nového roka by teda mali byť priestory 
Spoločenského centra Lamač oficiálne otvore-
né a  prístupné verejnosti podľa stanovených 
pravidiel (prevádzkového poriadku). Verím, že 
budú slúžiť všetkým obyvateľom Lamača – tak 
mládeži ako aj dospelým, či tým skôr narode-
ným, ale aj rodinám s deťmi. Našou úprimnou 
snahou je slúžiť ľuďom tak ako to potrebujú – 
deťom utváraním priestorov (podmienok) pre 
škôlku či materské centrum, starším či chorým 
bezbariérovou vybavenosťou, mladým mož-
nosťou tráviť voľný čas zmysluplne a šľachet-
ne. Vznikajúce Spoločenské centrum Lamač 
môže pomôcť mnohým z  vymenovaných. 
Nech teda slúži a spája ľudí!

Renáta Ocilková

Boli sme úspešní s projektom 
za 700 000 eur                                           

Hurá, predsa sme boli úspešní s projektom voľ-
nočasového areálu, ktorý vybudujeme v blíz-
kosti základnej školy! Dovoľte mi, aby som 
trochu konkrétnejšie popísal prípravy a s čím 
všetkým súvisia takto získané peniaze, ktoré 
budú hradené v  objeme 95 % z  európskych 
fondov. Myšlienka revitalizovať školský areál 
na voľnočasový areál s jeho využitím pre veko-
vé kategórie od 7 do 77 rokov bola v nás veľ-
mi dlho. Keď sa vypísala výzva pre Operačný 
program Bratislavský kraj (OPBK) s možnosťou 
použitia prostriedkov práve na rekonštrukciu 
centrálnych priestorov MČ, parkové úpravy, 
voľnočasové areály, chýbalo nám tam len jed-
no, a to možnosť rekonštrukcie bežeckej dráhy 
v školských areáloch, ktorá z týchto peňazí ne-
môže byť hradená. 
Za mimoriadnu pomoc pri tvorbe tohto pro-
jektu ďakujem na prvom mieste bývalej pred-
nostke MÚ Gabriele Šedovej, pripravila tento 
projekt a  ako vidno vie to písať dobre, lebo 
vďaka kvalitne spracovaným podkladom sme 
s naším podaním boli úspešní. Moja vďaka za 
pomoc patrí aj viacerým pracovníčkam MÚ 
(V. Rychtárikovej, M. Štarkovej, M. Mrázovej, 
M. Čuchtovej), ktoré okrem svojich štandard-
ných povinností pripravovali more papierov, 
potrebných pedantne spracovať. Moja veľká 
vďaka za pomoc patrí i  primátorovi Milanovi 
Ftáčnikovi, bývalej riaditeľke magistrátu Du-
šane Višňovskej a  riaditeľke správy nehnuteľ-
ností Márii Frindrichovej, ktorí nám pomohli 
dodržať enormne krátke termíny. A  keď kon-
štatujem, že sa nám vďaka nim podarilo získať 
stanoviská z  magistrátu i  katastra do dvoch 
pracovných dní, tak sa to považuje za malý 
zázrak. Poďakovanie patrí i  rodine Buranovej, 
ktorá nám tiež promptne dala súhlas na prí-
vod vody cez parcelu v  ich vlastníctve. Moje 
poďakovania sú preto také konkrétne, lebo pri 
týchto projektoch, buď predložíte všetko na 
100 percent alebo, keď vám chýba len jedna 
jediná maličkosť, musia váš projekt vyradiť. 
Po týchto poďakovaniach, keď som veľmi rád, 
že naša MČ bola úspešná v  podaní projektu, 
nastáva časť možno ešte zložitejšia: v krátkom 
čase musíme predložiť ministerstvu školstva 
nevyhnutné doklady, na uzavretie zmluvy 
a  následne spustiť proces obstarávania, kto-
rý má tiež veľmi krátke termíny. Verím, že 
pokiaľ budeme vo veci spolu s  poslancami 
MZ intenzívne spolupracovať, podarí sa nám 
začať s rea lizáciou projektu v  druhej polovici 
roku 2013 a  jeho ukončenie predpokladáme 
v druhej polovici roku 2014. Už dnes by som 
chcel požiadať spoluobčanov o  trpezlivosť 
a  ohľaduplnosť, aby počas stavebných prác 
nedošlo k ublíženiu na zdraví detí i dospelých. 
Čaká nás ozaj veľa práce a verím, že sa nestane 
nič, čo by nám zabránilo realizácii tohto pro-
jektu. Ešte raz všetkým ďakujem!

Peter Šramko, starosta
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Šťastne sme prežili „koniec sveta“ a máme tu nový 
rok 2013, preto je to správna príležitosť obzrieť sa 
za rokom minulým. Najmä, ak je naša lamačská sa-
mospráva v  polčase svojho mandátu, a  to je vždy 
tá najlepšia možnosť bilancovať a  zhodnotiť, čo sa 
nám podarilo, respektíve, v  čom sme nepokročili. 
Problémov je viac než dosť, každý vníma situá-
ciu vôkol nás, ktorá ovplyvňuje aj naše možnosti 
a správanie sa. Bohužiaľ, aj minulý rok sme nie vždy 
efektívne využívali svoj čas, zbytočné vybíjanie sa 
nie je v ničí prospech, sme v situácii, keď treba viac 
vecnosti a pragmatizmu v našom konaní a som rád, 
že naši poslanci v klube obstáli v tomto na jednot-
ku. Dovoľte, milí Lamačania, aby som vám predsta-
vil odpočet nášho programu za rok 2012 a  hlavné 
priority na tento rok. Som hrdý, že mnohé veci sme 
dotiahli do úspešného konca.   

REVITALIZÁCIA NÁMESTIA BEZ BYTOV
Hlavný bod nášho programu – vypracovanie 
územného plánu zóny Malokarpatského námes-
tia, výrazne pokročil, v  tomto roku by sme ho 
podľa možností chceli definitívne schváliť tak, 
aby bol záväzným dokumentom pre všetkých 
s  jasnou víziou, že na námestí žiadne nové byty 
nepotrebujeme a ani nikdy nebudú. Ak bude tento 
dokument schválený, čiže si spolu s vami zadefinu-
jeme, aké funkcie na námestí a v  jeho širšom okolí 
chceme, potom sa treba seriózne zaoberať mož-
nosťou získania externých zdrojov, či už prostred-
níctvom fondov EÚ, alebo nejakého investora na 
komplexnú revitalizáciu Malokarpatského námes-
tia. Sme si plne vedomí, že bez externých zdrojov 
sa toľko prepotrebná revitalizácia námestia nebude 
dať urobiť, preto potrebujeme takúto transparentnú 
kvalitnú zonálnu štúdiu. Takisto tím mladých archi-
tektov, ktorý vyhral súťaž, sa zahryzol do územné-
ho plánu Zečáka a postupne bod po bode sa riešia 
veľmi komplikované vzťahy a  záujmy v  tomto, pre 
Lamač strategickom území. Bol to práve náš klub, 
ktorý vyčlenil na obidve aktivity financie v  rozpoč-
te a ktorý bude garantovať, že do konca volebného 
obdobia bude mať mestská časť Lamač spracova-
né tieto dokumenty do finálnej podoby. V prípade 
Zečáka je na prekvapenie, že nie štátne inštitúcie, 
ale magistrát je tou brzdou, ktorá ohrozuje úspešné 
dokončenie prác na tomto dokumente. 

BUDOVANIE DETSKÝCH IHRÍSK 
A VOĽNOČASOVÉ AKTIVITY
V  minulom roku sa revitalizovali ihriská na Stude-
nohorskej, Bakošovej, Heyrovského ulici a Malokar-
patskom námestí, tento rok tiež vyčleníme financie 
a chceme dobudovať niektoré ihriská v  Lamači. 
Dúfam, že čo najskôr začne fungovať Spoločenské 
centrum Lamač, kde by sa mali stretávať a vykonávať 
svoje voľnočasové aktivity všetky vekové kategórie 
od najmenších až po seniorov, keďže je to nový bez-
bariérový priestor. Bol to náš poslanecký klub, ktorý 
od začiatku presadzoval získanie tohto nebytového 
priestoru do vlastníctva našej mestskej časti ako 
najlepšiu alternatívu a vyčlenil potrebné financie na 
jeho dokončenie. I tento rok budeme sumou 20 000 
EUR podporovať náš lamačský futbalový klub, ktorý 
po jesennej časti ako nováčik v IV. lige obsadil fan-
tastické štvrté miesto. Dôležité je, že sa na úrovni 
lamačského futbalu systematicky pracuje s  mláde-
žou a deťmi. Za to patrí obrovská vďaka i podpora 
nás všetkých lamačským futbalovým nadšencom. 
Futbalový areál žije športom a náš poslanecký klub 
bude maximálne súčinný s  vedením futbalového 
klubu pri utváraní priaznivých podmienok na jeho 
fungovanie a ďalší rozvoj. Sme radi, že sme podpo-
rili projekt voľnočasového areálu, ktorý zrevitalizuje 

okolie našej školy a spoločne sa tešíme, že sme boli 
úspešní v získaní zdrojov z EÚ. Vďaka patrí všetkým, 
ktorí sa o tento úspech akýmkoľvek spôsobom priči-
nili. Náš poslanecký klub poskytne maximálnu pod-
poru vedeniu MZ v  tomto roku pri implementácii 
tohto veľmi náročného projektu tak, aby sme sa čo 
najskôr mohli tešiť z nového priestoru na voľnočaso-
vé aktivity v Lamači.

KULTÚRNE A SOCIÁLNE AKTIVITY – AKCIE 
PRE DETI, MLADÝCH A SENIOROV
V minulom roku sme zrealizovali takmer 60 kultúr-
nych podujatí, čo je oproti roku 2002 desaťnásobok! 
Predsedníčka kultúrnej komisie MZ Marta Janyško-
vá spolu so svojím tímom realizuje obľúbené akcie, 
ktoré si získali za tie roky mnoho priaznivcov, pričom 
mnohé úspešné podujatia nás stoja doslova pár eur. 
V tomto roku i napriek zníženiu rozpočtu o zhruba 
15 % na kultúru, zachovávame všetky kultúrne ak-
tivity, okrem Malých hodov a Kultúrneho leta, ktoré 
sme obetovali, aby sme v priebehu školského roka 
mohli zabezpečiť všetky kultúrne akcie. Navyše 
tento rok chceme spolupracovať v  tejto oblasti aj 
s OZ Lamačania, čím prinesieme nové i osvedčené 
kultúrne aktivity do Lamača. Myslím si, že v týchto 
neistých časoch treba spájať všetky pozitívne lamač-
ské sily. 
V sociálnej oblasti garantujeme zabezpečenie opat-
rovateľskej služby a zachovanie príspevku na obed 
pre našich seniorov tak ako v roku minulom. Po zre-
alizovaní systémových zmien v oblasti príspevku na 
obed, ktorý sa určuje podľa výšky dôchodku, sa zvý-
šil záujem lamačských seniorov o  obedy. I  napriek 
návrhom iných kolegov na skrátenie sociálneho roz-
počtu náš poslanecký klub bude aj v roku 2013 ako 
svoju prioritu brať oblasť starostlivosti o seniorov. 
V oblasti školstva pokračujeme v úspešnom projek-
te nulťáci a po výmene časti okien v minulom roku 
v škôlke na Zlatohorskej ulici, aj obnove našej budo-
vy na Zlatohorskej pre potreby škôlky a ZUŠ v roku 
2013. Pri návrhu rozpočtu na rok 2013 budeme veľ-
mi citlivo pristupovať k výdajom v školskej oblasti.

PARKOVANIE V MESTSKEJ ČASTI
Náš poslanecký klub bol v prvej línii boja proti ne-
zmyselnej spoločnej parkovacej politike mesta, 
pričom sme v  tomto boji boli po dlhých mesia-
coch úspešní, a  tak nebudeme platiť nezmyselné 
poplatky mestu za nič. Kvôli tomuto sme museli od-
sunúť projekt rezidenčného parkovania až na tento 
rok, pričom nové komplexné pravidlá parkovania či 
už vyhradeného alebo rezidenčného chceme spus-
tiť najneskôr k 1. 9. 2013. V minulom roku sme zís-
kali nových 10 parkovacích miest zo zatrávňovacích 
dlaždíc na Studenohorskej ulici a  Malokarpatskom 
námestí. I tento rok vyčleníme peniaze na tento účel 
a máme už aj konkrétne tipy od občanov, kde by sa 
zatrávňovacie dlaždice dali využiť. 

DOPRAVNÁ INFRAŠTRUKÚRA
V tomto roku dokončíme schválenú zónu 30 v sta-
rom Lamači, v minulom sme začali lokalitou na ulici 
Pod Zečákom, ktorej sa chceme venovať aj naďalej, 
keďže stále nie je uzavretá možnosť obmedzenia 
prejazdu iných ako lamačských vozidiel. Maximál-
nou prioritou, ktorú budeme sledovať, je vybudo-
vanie kruhového objazdu na križovatke Diamant, 
ktorý už mal dávno fungovať, no pre prieťahy bude 
dokončený, dúfajme, v tomto roku. Taktiež budeme 
veľmi sledovať, či bude v tomto roku aj zrealizovaná 
výstavba mobilnej protihlukovej steny na diaľnici. 
Tento rok by mala byť dokončená projektová doku-
mentácia na svetelnú križovatku pri Pantlovi. Stále 
tvrdím, že v  prvom rade je potrebné všetky autá 

tranzitujúce cez Lamač vytlačiť z Lamačskej a Hodo-
nínskej ulice na diaľnicu, ktorá je naším mestským 
obchvatom. Preto je strategický kruhový objazd, 
preto je strategický bezplatný úsek diaľnice. Žiaľ, aj 
nové vedenie ministerstva dopravy stále hovorí, že 
diaľnica je nadštandard, za ktorý treba platiť. Forma-
lizmus u nás bez ohľadu na politickú garnitúru má 
hlboko zapustené korene a úradníci sú spokojní so 
svojou definíciou nadštandardu. Potom neviem, čo 
je v členskom štáte EÚ zvanom Slovensko v 21. sto-
ročí štandard a my, Lamačania, naďalej trpíme koló-
ny áut, ktoré nám znepríjemňujú život. Predkladali 
sme množstvo operatívnych návrhov, žiaľ, kompe-
tentní nás vždy „odpinkali“, že sa to nedá, respek-
tíve na dohodnuté stretnutie bez ospravedlnenia 
jednoducho nedošli. I napriek týmto neúspechom, 
náš klub bude v otázke zlepšovania dopravy veľmi 
aktívny. 

VZŤAH MESTA K LAMAČU
Na pozvanie nášho klubu k  nám na zasadnutie 
zastupiteľstva na krátku návštevu opäť zavítal pri-
mátor nášho hlavného mesta M. Ftáčnik, kde sme 
preberali okruh tém, ktoré náš Lamač trápia. Uvidí-
me, či v  tomto roku splní mesto svoj sľub a opraví 
svoje mestské chodníky na hornom konci Vrančo-
vičovej ulice. Jasne sme primátorovi tlmočili po-
trebu nového zákona o  Bratislave, kde na základe 
našich skúseností nemá magistrát ani mestské 
zastupiteľstvo svoje opodstatnenie a najmä magis-
trát komplikuje svojou liknavosťou samosprávam 
a občanom mestských častí život. Touto cestou 
chcem poďakovať poslaneckým klubom SDKÚ-DS 
a SMER-SD v  mestskom zastupiteľstve, že podržali 
malé mestské časti a neznížili im príspevok v rámci 
solidarity. Pre Lamač to znamená v našom rozpočte 
vyše 100 000 EUR navyše, čo je významný balík pe-
ňazí, ktorý tak môžeme použiť na naše priority.

ŽIVOTNÉ PROSTREDIE
V  minulom roku sa podarilo zrevitalizovať jazierko 
Na barine, tento rok by mala byť dokončená elek-
trina pre jazierko tak, aby v  ňom mohla cirkulovať 
voda a definitívne plnilo svoju funkciu a nestalo sa 
opäť zapáchajúcou stokou. Budeme presadzovať 
dokončenie parčíka na Ceste na Klanec, rozširovanie 
verejného osvetlenia a  odborné ošetrovanie stro-
moradí na našich uliciach.

KVALITNEJŠIA MHD
Od 3. 12. 2012 premáva linka č. 130, ktorú sme mali 
vo volebnom programe. Len od vás, milí Lamačania, 
záleží, či v nej budeme pokračovať aj po 30. 6. 2013. 
Na základe doterajších pozitívnych ohlasov najmä 
našich seniorov a  obyvateľov v  oblasti Segnárov 
verím, že si nájde vašu obľubu za prepravou za ná-
kupmi, respektíve do Vojenskej nemocnice. Preto ju, 
prosím, využívajte v maximálnej miere a my vyčlení-
me peniaze z nášho rozpočtu na jej kofinancovanie 
ako službu pre nás – Lamačanov. 
Nemohol som tu zachytiť a  okomentovať všetky 
oblasti, v ktorých bol náš klub aktívny. A  je to fajn, 
znamená to, že pri bilancovaní máme o  čom písať 
a nemusíme si kradnúť alebo vymýšľať témy. Chcem 
vám všetkým v  mene nás, poslancov, združených 
v  našom klube SMER-SD úprimne poďakovať za 
slová pochvaly, podpory, ale aj kritiky. Spätná väz-
ba od vás, občanov, je pre nás milá a  zároveň veľ-
mi dôležitá. Naďalej sa na nás obracajte so svojimi 
požiadavkami a starosťami, máme zverejnené naše 
kontakty, či už vo vývesnej skrinke alebo našej inter-
netovej stránke, chceme byť vašou oporou v týchto 
neistých časoch. 
Na záver mi dovoľte, milí Lamačania, popriať vám 
hojnosť božieho požehnania, veľa nádeje, pokojné-
ho ducha, pevné zdravie a veľa síl do nového roka 
2013. Nech tá trinástka na konci letopočtu je pre nás 
všetkých Lamačanov šťastná.

Radoslav Olekšák – podpredseda poslaneckého 
klubu SMER-SD pri miestnom zastupiteľstve

Krajší Lamač pre všetkých za rok 2012                                                 
Odpočet plnenia volebného programu poslancov zvolených za SMER-SD: 
Marty Janyškovej, Radoslava Olekšáka, Pavla Čecha a Anny Markovej 
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Pod vianočným stromčekom       
Jedenásty december bol výnimočným dňom 
stretnutia seniorov JDS MČ Lamač, ale aj os-
tatných pod vianočným stromčekom. Na úvod 
predsedníčka JDS T. Kvasničková privítala hos-
tí: starostu P. Šramka, poslancov M. Janyškovú, 
M. Imrichovú, R. Ocilkovú, P. Čecha a D. Valen-
toviča. Po úvodnom slove pripojila pár veršov 
k  Vianociam a  novému roku. Privítala súbor 
Senioranka z  Karlovej Vsi, ktorý nám zaspie-
val vianočné koledy. Potom sme si  zaspievali 
spoločne a ochutnali malé občerstvenie, ktoré 
pripravili naše členky – vianočné koláčiky chu-
tili všetkým.

Súčasne sa chceme poďakovať za prejavenú 
priazeň a  ochotu spolupracovať miestnemu 
úradu Lamač a poslancom MZ Lamač s Jedno-
tou dôchodcov Slovenska. Všetkým želáme do 
nového roku veľa, veľa zdravia, a úspešnú spo-
luprácu!

Terézia Kvasničková, 
predsedníčka JDS Slovenska MČ Lamač

Na Mikuláša sa rozsvietil
stromček                                                        
Do Lamača zavítal Mikuláš už 5. decembra, 
aby deťom zahral zopár piesní, vypočul si 
odvážlivcov, ktorí zaspievali i  zarecitova-
li svoje mikulášske nádielky. Deti privítala 
predsedníčka kultúrnej komisie MZ Marta 
Janyšková a prihovoril sa im aj starosta Peter 
Šramko, ktorý na záver pozval všetky deti, aby 

spoločne rozsvietili vianočný stromček pred 
miestnym úradom. Všetky deti odchádzali 
z  kina s  malým darčekom – blikajúcim 
snehuliačikom, niektorí sa rozhodli si ešte 
pozrieť krátke pásmo kreslených rozprávok, 
ostatní išli pomáhať starostovi so stromčekom. 
Po troch zakričaniach a vyzvaniach sa strom-
ček na námestí rozsvietil...

 kl

O Zlatej priadke                                      
V  nedeľné decembrové predpoludnie (9. 12.) 
k  nám zavítalo bábkové Divadlo Happy s Oľ-
gou Hoffmannovou a s  predstavením Zlatá 
priadka, ktoré je spracované na motívy Pavla 
Dobšinského. Na krásnu slovenskú ľudovú roz-
právku sa do kina Lamač prišli pozrieť deti so 
svojimi rodičmi, prípadne babkou či dedkom. 
Po úvodnom privítaní a  ocenení detí, ktoré 
nakreslili obrázok z  predošlého divadielka sa 
začal rozvíjať príbeh o  krásne Zlatej priadke 
a ženbychtivom Martinkovi Klingáčikovi, kto-
rý si chcel lsťou získať nevestu. Ale ako to už 
v rozprávkach býva, pravá láska vždy zvíťazí... 
Na záver predstavenia nechýbalo šťastíčko, 
v  ktorom si päť vyžrebovaných detí odnieslo 
domov pekný darček.

mš

Trhy aj liečivá voda                              
V  polovici novembra usporiadala kultúrna 
komisia MZ zájazd pre seniorov do Moson-
magyaróváru spojený s návštevou vianočných 
trhov. Väčšina seniorov bola najskôr na náku-
poch a  potom sa pridala k  ostatným na 3 až 
4 hodiny, aby využili účinky minerálnej vody 
pre pohybové ústrojenstvo a  regeneračné 
účinky pre celý organizmus. V  autobuse ces-

tou domov nás čakalo prekvapenie v podobe 
minitomboly, od vedúcej zájazdu M. Janyško-
vej. Tí seniori, ktorým sa neušli darčeky, ale aj 
ostatní dostali časopisy a krížovky. Poslankyni 
M. Janyškovej súčasne ďakujeme za celoročnú 
prácu a za organizovanie akcií pre deti, dospe-
lých a seniorov.

Terézia Kvasničková, 
predsedníčka JDS MČ Lamač

Osamelí seniori spoločne 
prežívali predvianočný čas              
Aj na sklonku uplynulého roka dostali osamelí 
seniori (65-roční a  starší) s trvalým pobytom 
v  našej MČ pozvanie na slávnostné predvia-
nočné posedenie. Počet účastníkov bol vyšší 
ako rok predtým, ale zhruba tridsiati z nich 
boli dodatočne ospravedlnení, väčšinou pre 

zdravotné problémy. Spoločensko-kultúrne 
stretnutie obohatené slávnostnou večerou 
bolo naplánované na 14. decembra 2012 
v jedálni ZŠ o 15,30 hod. Aj počasie nám pria-
lo, bolo ešte prijateľné na toto ročné obdo-
bie, takže mnohí sa už oveľa skôr nedočkavo 
prechádzali pred školou, kde zatiaľ vrcholili 
posledné úpravy prestierania, výzdoby stolov 
a chystania občerstvenia. Po vstupe dostali se-
niori na pamiatku symbolickú keramickú via-
nočnú figúrku. Tajomníčka kultúrnej komisie 
MZ M. Šimončičová privítala starostu, miest-
neho farára a poslancov. Pridala lamačský via-
nočný vinš: „Vinšujem vám títo slávne svátky, 
Krista Pána narodzení, aby vám kvitlo, rodzilo, 
vínna hora vínem, dvúr dobytkem, izba dob-
rým zdravím a po smrci Královstvo nebeské.“
V bohatom kultúrnom programe vystúpili deti 
z MŠ na Malokarpatskom námestí pod vede-

ním učiteľky Katky Slušnej. Za nimi nasledo-
vala skupina žiakov ZŠ so svojimi koledami za 
hudobného sprievodu učiteľky M. Paulovičo-
vej. Spomedzi senioriek z MO JDS všetkým za-
recitovala pekný vinš Ida Matejovičová. Záve-
rečné vystúpenie bolo možno pre mnohých aj 
prekvapením. Predstavil sa 10-členný žensko-
mužský spevácky zbor z Domu seniorov Na 
barine pod taktovkou M. Mikletičovej, Za-
spieval vianočné koledy a vinše, ale na záver 
sa ku krásnej piesni Tichá noc, svätá noc pri-
pojili skoro všetci prítomní. Pred večerou už 
len v  krátkosti povinšoval starosta P. Šramko. 
Potom sa prihovoril a pomodlil s nami pred 
vianočnou večerou pán farár Miroslav Michal-
ka a  predsedníčka komisie pre veci sociálne 

MZ A. Marková pridala vinš k nastávajúcemu 
novému roku 2013: 
„Vinšujem vám tento nový, nastávajúci rok, čo 
máte, čo nemáte, čo od Pána Boha požádate, 
zdraví, ščascí a po smrci Královstvo nebeské.“
Vďaka patrí všetkým z  nášho miestneho úra-
du, ktorí sa podieľali na tomto tradičnom pod-
ujatí.

Anna Marková



Mesačník o živote v Lamači, 15. ročník 5

Dobrá novina v Lamači                     
Dobrá novina je detská kolednícka akcia, spo-
jená so zbierkou pre projekty rozvojovej spo-
lupráce v  afrických krajinách. Organizuje ju 
eRko – Hnutie kresťanských spoločenstiev detí 
a každoročne sa koná aj v Lamači. 

Na svätého Štefana, 26. decembra navštívili 
malí koledníci z miestnej farnosti obyvateľov 
Lamača, ktorí sa rozhodli prijať ich vo svojom 
domove a podporiť týmto spôsobom dob-
rú vec. Lamačské deti okrem spevu hrali aj 
na  flautičkách, husliach, dokonca dvoch vio-
lončelách. Celú hudobnú zložku s nimi poc-
tivo nacvičila a hrou na husliach sprevádzala 
huslistka Viera Podhradská. Výťažok zbierky, 
ktorý prevyšoval 600 eur, všetkých milo pre-
kvapil. Okrem hrejivého pocitu z „vykoledova-
nej“ sumy, si všetci zúčastnení odnášali aj milé 
dojmy z vydarenej akcie, ktorá spojila ľudí rôz-
neho veku – od detí, rodičov, až po najstarších 
spoluobčanov.

Z. Šujanová

Advent v našom kostole                  
Na záver roka, ktorý kultúrna komisia MZ v La-
mači vyhlásila za rok lamačských umelcov sa 
v  kostole sv. Margity uskutočnil 9. decembra 
adventný koncert, na ktorom zahrala na orga-
ne Lamačanka Eva Kamrlová. Na koncerte od-
zneli diela od známych svetových skladateľov 
(Pachelbel, Cabezón, Brahms, Bach). 
„Prelúdium o fúga č. 1 z 12. prelúdií a fúg“ je 
dielo, ktoré venovala organistka Eva Kamrlová 
svojmu priateľovi k  nedožitým 80. narodeni-
nám a  zároveň aj autorovi tohto diela Iljovi 

Zeljenkovi. Všetci, ktorí si prišli vypočuť tento 
krásny adventný koncert si domov odnášali 
nezabudnuteľný umelecký zážitok a  pokoj 
v  duši, ktorý by mal byť súčasťou každého 
z nás nielen počas sviatkov, ale počas celého 
roka.

Mária Šimončičová

Piekli sme medovníčky                       
Pred Vianocami k nám, do 3. B triedy v Lama-
či, zavítali starí rodičia Bruteničovci. Prišli nám 
ukázať, ako sa pečú medovníky. Zároveň sme 
sa od pána Bruteniča dozvedeli, aké zvyky 

a tradície boli v Lamači v čase adventu. Naprí-
klad na svätú Luciu (13. 12.) chodili dievčatá 
oblečené v bielom, s tvárou od múky, po do-
moch a  z  kútov vymetali zlé sily. Všetky deti 
okrem rozprávania zaujalo rovnako aj pečenie 
medovníkov. Z  pripraveného cesta sme po 
vyvaľkaní vykrajovali rôzne tvary s vianočným 
motívom – stromčeky, zvončeky, srdiečka, 
hviezdičky. Po upečení sme medovníčky ozdo-
bili každý podľa vlastnej fantázie. Jedno však 
mali medovníčky spoločné: chutili skvele. Bol 
to pre nás všetkých superzážitok. Poďakova-
nie patrí našej triednej pani učiteľke za nápad 
a Bruteničovcom za ochotu a návštevu.

Alexandra Maliková, 
3. B, ZŠ v Lamači

Pilates aj stolný tenis                        
Jednota dôchodcov (JDS) v Lamači za finanč-
ného prispenia MÚ Lamač v priebehu roka 
2012 usporiadala pre svojich členov rôzne 
spoločenské, kultúrne, turistické a športové 
akcie. Zo športových akcií seniori v Lamači 
v  rámci udržania si zdravia pravidelne každú 
stredu cvičia pilates pod odborným dohľadom 
v športovej hale Na barine. Už niekoľko rokov 
3-krát do týždňa hrávajú na troch stoloch 
stolný tenis. Sú to športové aktivity, ktoré sú 
vhodné aj pre záujemcov v seniorskom veku. 
Vyvrcholením tejto športovej aktivity, tak ako 
i v predchádzajúcich rokoch, bol zimný stolno-
tenisový turnaj mužov a žien (10. decembra).
Umiestnenie:
Muži: 1. Imrich Geöreögh, 2. Milan Mrva, 
3. Štefan Bartalský
Ženy: 1. Alžbeta Hrehová, 2. Eva Benčičová, 
3. Antónia Mankovecká

Anton Ondrejka

Dedičstvo otcov od útleho veku                     
Na  jeseň 2012 sa v  materskom centre Oblá-
čik uskutočnil už po niekoľký raz hudobno-
-pohybový kurz Folkórik pre detičky vo veku 
od 1,5 do 3 rokov. Deťom sú hravou formou 
predstavované slovenské ľudové piesne, hry 
a  riekanky, pri ktorých sa učia jednoduché 
choreografie, pričom využívajú aj pomôcky – 
ako sú jednoduché hudobné nástroje (podob-
né Orffovmu inštrumentáru), ručne vyrábané 
predmety či hračky. Výber piesní a hier je te-

maticky ladený, v ostatnom kurze bol zamera-
ný na zvieratká. 
Hudobno-pohybový kurz Folklórik (na začiat-
ku MiniFolklór) bola pôvodne myšlienka Janky 
Zifčákovej, ktorá začala toto tancovanie s deť-
mi v  rodinnom centre Prešporkovo. Na prvý 
kurz nadviazala Valika Knapová, ktorá donies-
la Folklórik aj do Lamača (pokračovala v ňom 
Mirka Vicenová). MiniFolklór sa ďalej realizoval 
v Dúbravke, Rači, v Trnave či Stupave. 
Folklórik má okrem rozvoja hudobného a ryt-
mického cítenia, koordinácie pohybov podľa 
hudby (i textu), rečového a speváckeho preja-
vu, sociálnej integrácie detí hlboký zmysel aj 
z pohľadu budovania vzťahov. Deti sa na kurze 
zúčastňujú spolu s  rodičmi, čo úžasne prehl-
buje vzťah mamy, otca či starého rodiča s die-
ťaťom. Hry prebiehajú v  radosti, objatí, v lás-
ke medzi rodičom a dieťaťom, keď má mama 
(otec či stará mama) čas len na dieťatko, čo je 
zážitok na nezaplatenie.

V neposlednom rade má kurz Folklórik histo-
rický význam. Odovzdávaním ľudovej hudby 
deťom už od útleho veku s  takou radosťou, 
ako to robia naše lektorky Valika a Mirka, všte-
pujeme našim deťom lásku k dedičstvu našich 
otcov a  môžeme tak mať istotu, že tradičné 
hodnoty si zachováme.

Renáta Ocilková

Úspešný športovec zo ZŠ Lamač
V základnej škole Malokarpatské námestie 
rastie mnoho úspešných športovcov. 
Máme v škole super gymnastky, ktoré sa môžu 
pochváliť množstvom medailí. Výborní sú 
naši bedmintonisti, ktorí vyhrali krajské kolo 
a postupujú do celoslovenského. Zahanbiť sa 
nedajú ani florbalisti, ktorí získali postup do 
vyšších kôl súťaží. Dobré umiestnenia získali 
naši žiaci v Olympiáde zo slovenského jazyka, 

v Pytago riáde, Pikomate, šachovej súťaži, streľ-
be zo vzduchovky, stolnom tenise, Informa-
tickom bobrovi, Kinderiáde, Matboji a  máme 
oceneného žiaka Lukáša Toboláka primáto-
rom hlavného mesta a  predsedom BSK ako 
talent roka 2012. 

A. Petáková
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Nebojte sa zimy!
Počas montáže ste len hodinu bez okien!

Nemusíte nikam chodiť, my prídeme za vami!

•  Každý mesiac prebieha losovanie o dva lístky na jeden zápas KHL v Bratislave
•  Do žrebovania budú zaradení všetci, ktorí si kúpia okná v mesiacoch november 

až január a budú im namontované medzi 1. 1. 2013 a 31. 3. 2013

Pravidlá žrebovania:

Kalypso_KHL A5_210x148mm.indd   1 14. 11. 2012   13:01:30

Prežili sme štyri mesiace školy  

Ani sme sa nenazdali a štyri školské mesiace sú 
za nami. Aké boli? Jednoduchá odpoveď znie: 
veľmi rozmanité. Samozrejme, učili sme sa. 
Naši nulťáci a prváci sa už udomácnili a zapo-
jili do všetkých aktivít školy. Podľa zásluh žiaci 
nazbierali väčšinu známok, ktoré budú tvoriť 
základ polročnej klasifikácie. Deviatakom sme 
utvorili lepšie podmienky na učenie úpravou 
rozvrhu a  rozdelením do skupín na hodiny 
matematiky a  slovenského jazyka. Klubu La-
mačské sovy sa podarilo získať v súťaži Stromu 
životu prvé miesto na Slovensku v  debatnej 
lige a získať ocenenie v súťaži vo výrobe via-
nočných pohľadníc recykláciou. 
Zorganizovali sme šarkaniádu pre žiakov prvé-
ho stupňa. Žiaci druhého stupňa sa zúčastnili 
na vedeckej prehliadke – Noc výskumníkov. 
Podporili sme recykláciu odpadu a  triedy, 
ktoré nazbierali dostatok plastového odpadu 
mohli zdarma navštíviť ZOO. Naši cyklisti sa 
previezli cez novootvorený cyklistický most do 
Rakúska v  sprievode starostu Lamača. Učíme 
žiakov zdravému životnému štýlu a na základe 
toho sme zorganizovali prednášky i praktické 
ukážky v rámci Dní zdravia. Od septembra sa 
zapájame do projektu Mladý slovanista – boli 
sme na zápasoch Slovana, mali sme Belasý 
deň, v súťaži sme skončili tretí a získali pre ško-
lu futbalové lopty. Na poslednom zápase sezó-
ny sa zúčastnili aj naši partneri z projektu Co-
menius z Anglicka, Nemecka a Švédska, ktorí 
boli u  nás na prípravnom stretnutí. Projekt 
bude trvať až do roku 2014 a je zameraný na 

rôzne druhy športu. V novembri sa celá škola 
oboznámila s odkazom Konštantína a Metoda. 
V  rámci projektového týždňa žiaci pripravili 
rozhlasové okienko a  každá trieda zhotovila 
projekt podľa zadania a  vekovej úrovne. Na 
záver sme zorganizovali výstavku. Už niekoľko 
rokov organizujeme pre žiakov popoludňajšiu 
krúžkovú činnosť. Tento rok okrem tradičných 
krúžkov vznikli aj nové: Šperkárstvo, Ploché 
nohy, Fit šport, Varíme a pečieme a Ekokrúžok. 
V  rámci spríjemnenia predvianočného zhonu 
sme pre deti aj rodičov zorganizovali tvorivé 
dielne a vianočnú besiedku. 

Na začiatku tohto kalendárneho roka sme za-
čali s veľkou rekonštrukciou vnútornej kana-
lizácie a  s tým spojenej rekonštrukcie toaliet. 
Pomohla prvá finančná suma, ktorú sme získali 
od MŠVVaŠ SR vo výške 20-tisíc eur ako príspe-
vok na odstránenie havarijného stavu. Pustili 
sme sa teda do opravy. Našli sme prostriedky 
vo svojom rozpočte, pomohli rodičia zbierka-
mi i možnosťou použiť peniaze z rodičovského 
príspevku – 12 738 €, OZ Pomoc školstvu v La-
mači – 5 000 €, MÚ MČ BA Lamač – 11 090 €, po-

mohli sponzori: Slovenská sporiteľňa (1 500 €), 
Bratislavský samosprávny kraj (1 200 €) a  iní 
sponzori. Na dokončenie nám chýbalo 10-ti-
síc eur, ktorými nám prispelo opäť MŠVVaŠ SR. 
A  tak prvé januárové dni dokončíme rekon-
štrukciu kanalizácie v hodnote 9 205 €. Ďaku-
jeme všetkým, ktorí nám pomohli. Už aj naše 
deti majú kultúrne a hlavne hygienické toalety. 
Veď stále platí známe: podľa záchoda spoznáš 
kultúru národa. Teraz už bude len na deťoch 
ako dlho im krásne toalety vydržia. 
Na záver chcem touto cestou poďakovať všet-
kým, ktorí nás podporili v dňoch štrajku. Ďaku-
jem za podporné e-maily i rozhovory. Možno, 
keby sme častejšie počuli uznanlivé slová a po-
chvalu našej práce od vás všetkých, mnohým 
veciam by sa zabránilo. Všetci si myslia, že keď 
chodili do školy, rozumejú školstvu. Vôbec to 
neplatí. Kto nerobil v  školstve od roku 2002, 
nevie ako školstvo funguje. Zlé podmienky 
dorazili zmeny v  rokoch 2009 – 2012. Ďaku-
jem z  úprimného srdca mojim pedagógom 
a všetkým zamestnancom. Niekedy chcem od 
nich naozaj veľa a môžem sa im za to len poďa-
kovať a pochváliť ich. Bolo by fajn, keby sme si 
všetci uvedomili, že to nie je ľahká práca a vy-
jadrili slová uznania nahlas. V poslednom ob-
dobí sa objavili na našej stránke v knihe náv-
štev poďakovania za zorganizovanie rôznych 
aktivít. Ďakujem, že ste si našli čas napísať tie 
slová, sú ako balzam na dušu. A čo si priať do 
nového roku? Určite to, aby sme boli k  sebe 
tolerantní, láskaví, vážili si prácu toho druhého 
a aby nám naše deti robili len radosť.

Alena Petáková
riaditeľka ZŠ
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Jolana Bartalošová: 
Cestovala som ním dnes prvý raz, nastúpila 
som pri Tescu a bývam v penzióne. Ide síce 
opačne, ako som zvyknutá, ale veľmi dobre 
ma domov doviezol. Budem ho využívať ur-
čite aj v budúcnosti.

Sebastián Boskovič 
a  Sandra Nemčeková 
(žiaci ZŠ Malokarpatské 
námestie)
Chodíme týmto auto-
busom každý deň do 
školy aj z nej, bývame 

pod Zečákom 48, takže je to pre nás veľmi 
dobrý autobus. A  okrem toho nám stojí 
úplne pri dome a  rýchlejšie sme aj v  zime 
doma.
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Jubilanti v januári                                  
 Hilda Bakošová   96
 Helena Pišoftová   92
 Ladislav-Marian Hudec  91
 Helena Sochorová  90
 Veronika Selková   89
 Mária Matejová  88
 František Miklík  88
 Valéria Stránska  88
 Arizka Tomšů  88
 Vilma Turnerová  86
 Ján Lacko   85
 Jozef Skala   83
 Miloslava Tordová  83
 Pavol  Griecs  82
 Ľudmila Kašubjaková  82
 Helena Vaňová  82
 Juliana Haraslínová  81
 Emília Ballová  80
 Marta  Fratričová  80
 Jozef Jablonický  80
 Mária Šupová  80
 Anton Tomašec  80
 Zdenko Tomšů   80
 Helena Batošková  79
 Helena Královičová  79
 Marta Marková   79
 Margita Masnovičová  79
 Pavel Vajo   79
 Alexander Čermák  78
 Gustáv Laco   78
 Gerárd Podhájecký  78
 Alžbeta Sikorová  78
 Alfonz  Kolenič  77
 Oľga  Maiová  77
 Jozef Buday  76
 Angela  Güntherová  76
 František  Mikletič  76
 Gertruda Vidošovičová  76
 Mária Bruteničová  75
 Mária Královičová  75
 Štefánia  Maňásková  75

Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V novembri a v decembri sa v Lamači narodili:  

14.11.  Adela Mango
22.11.  Karolína Reháková
25.11.  Simona Švačová
30.11.  Viktória Hoštáková
5.12.  Michal Berek
7.12.  Ján Gdovin
13.12.  Nikola Kousalová
21.12.  Simon Hudák

Gréta Tanglyaerová
Autobus poznám, viez-
la som sa  ním už do 
vojenskej nemocnice, 
lebo mám problém 
s  kolenom a určite ho 

využijem aj v budúcnosti. Myslím, že tento 
spoj pomôže práve starším ľuďom z Lama-
ča na ceste do Tesca, či k lekárovi.

Oslovili sme aj šoféra au-
tobusu Karola Mihalika, 
ktorý každodenne s  ním 
premáva (na linke totiž 
premáva len jediný auto-
bus s tým istým šoférom).
Myslím si, že ľudia ešte 
poriadne tento spoj ne-

Stotridsiatka úspešne premáva v Lamači vyše mesiaca                                                                                               
Už od začiatku decembra premáva po Lamači od Lidla až po vojenskú nemocnicu autobus 
č. 130. Jeho presnú trasu s mapkou pripájame. Spýtali sme sa cestujúcich, ako sú s týmto no-
vým spojom spokojní.

poznajú, treba ho trocha spropagovať. Ne-
vedia ešte presne, kde majú nastúpiť, kam 
sa môžu doviezť a odtiaľ aj kam prestúpiť, 
napr. aj na trolejbus pri nemocnici a  ísť až 
rovno do centra mesta. Najviac je zatiaľ vy-
užívaný v ranných hodinách na ceste do vo-
jenskej nemocnice, pred Vianocami to bol 
hlavne smer do Tesca a z neho domov. 

kl



Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač    

Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65

MIESTNY ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 13:00 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PODATEĽňA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   7:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda   7:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok   7:30 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   7:30 – 12:00
OVEROVANIE PODPISOV A LISTÍN
Pondelok   8:00 – 11:00 13:30 – 16:30
Utorok   8:00 – 11:00 13:30 – 15:00
Streda   8:00 – 11:00 13:30 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00 13:30 – 15:00
Piatok   8:00 – 11:00
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Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač na január 2013     
 
9. 1.  o 14,00  – 16,00 h Posedenie v klu-
be pri káve
16.1. o 14,00 – 16,00 h Posedenie v klu-
be pri káve
16.1. o 13,00 h – Zasadanie výboru
23.1. o 14,00 – 16,00 h  Posedenie v klu-
be pri káve
30.1. o 15,00 h – Stretnutie členov v kine 
Lamač, tému upresníme

Pokračujeme v cvičení, aj v novom roku, 
9. 1. 2013, každú stredu o  18,15 hod. 
v telocvični na Barine  „PILATES“.
Založili sme vlastnú mailovú adresu: 
Jednotadochodcov.podhaj@gmail.com. 
Na túto adresu nám môžete posielať 
svoje návrhy, podnety.

Pozvánka na január 2013                               

27.1. – 11,00  h – Divadielko

Knižnica pozýva                                                      

Pondelok 13,00 – 19,00
Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00

Inzercia                                                                                   

•  Irisdiagnostika v Lamači, vyšetrenie celko-
vého zdravotného stavu, príčiny zdravot-
ných problémov, www.irisdiagnostika.sk 
Heyrovského 18, t. č.: 0915 784 672 

•  VITÁLNE MASÁŽE – Zdravotné stredisko 
Lamač

 Certifikovaná masérka Daniela Kobzová po-
núka: 

 KLASICKÚ masáž pre intenzívny dotyk 
 REFLEXNÚ terapiu na stimuláciu toku     

energie
 DORNOVU A BREUSSOVU masáž na stavce 

a kĺby
 BOWENOVU techniku na boľavé svalstvo
 MASÁŽ HLAVY A ŠIJE proti migréne a stresu
 BANKOVANIE, urýchľujúce metabolizmus
 SPINAL TOUCH na úpravu držania vášho 

tela
 Objednajte sa na čísle: 0905 353 979

Program kina na JANuáR                                       

12. 1. MÁME PÁPEŽA – Aj pápež je len člo-
vek! Zlatý glóbus v  kategórii najlepší 
film, tal./fr., tit., 104 min., 18. h, 2,50 €

13. 1. Svätá štvorka – Hriech na všetky 
spôsoby. ČR, komédia, 87 min., 18. h, 
2,50 €

19. 1. AŽ DO MESTA AŠ – Jej meno znamená 
dar boží. Život však má svoje pravidlá. 
SR/ČR, dráma, 80 min., 18. h, 2,50 €

20. 1. NEDOTKNUTEĽNÍ – Najúspešnejší eu-
rópsky film vlaňajšieho roku. Komédia 
s dramatickou zápletkou. Spojenie me-
lancholického multimilionára a  extro-
vertného revidivistu. Fr., tit., 112 min., 
18. h, 2,50 €

26. 1. MADAGASCAR 3 – Aby sa dostali do-
mov, boli ochotní veľa riskovať. USA, 
anim. komédia, dabing, 90 min., 18. h, 
2,50 €

27. 1. POLNOC V  PARÍŽI – Mladý pár Gil 
a  Inez, ktorí sa majú na jeseň zosobá-
šiť, prichádzajú s  jej rodičmi do Paríža. 
Špan./USA, komédia, 94 min., 18. h, 
2,50 €

Program MC Obláčik na január 2013                  

8. 1. od 18,30 do 20,30 h Poznaním k spokoj-
nému materstvu I. (cyklus prednášok o teho-
tenstve, pôrode a dojčení) Prihlásenie sa na: 
lenka@svetluska.sk

15. 1. od 18,30 do 20,30 h Poznaním k spo-
kojnému materstvu II. Prihlásenie sa na: len-
ka@svetluska.sk

16. 1. o  10. h Laktačná poradňa s  Lujzou      
Prihlásenie sa na: 0949 429 752

17. 1. od 18,30 do 20,30 h Tvorivé mamy – 
Háčkovanie pre nedonosené deti Prihlásenie 
sa na: mcoblacik@materskecentra.sk

22. 1. od 18,30 do 20,30 h Poznaním k spo-
kojnému materstvu III. Prihlásenie sa na: len-
ka@svetluska.sk

23. 1. o  10. h Tvorivé dielničky pre detič-
ky: Varenie ekoplastelíny pre mamičky a nové 
hmatové zážitky pre detičky – modelovanie 
z rôznych materiálov. Prihlásenie sa na: mcob-
lacik@materskecentra.sk

29. 1. od 18,30 do 20,30 h Poznaním k spo-
kojnému materstvu IV. Prihlásenie sa na:       
lenka@svetluska.sk

Viac info o programe a pravidelných aktivitách 
na: www.oblacik.sk

Zasadnutie komisí MZ BA-Lamač v januári

Životného prostredia 17. 1., kultúrna 28. 1., 
sociálna 29. 1., stavebná 29. 1., školská 31. 1., 
finančná 4. 2. 


